



MARCH / MARS 2019

BELGIUM : ETION

	Komende activiteiten
	dinsdag 23 april 16:00 Après-midi: duurzaamheidsrisico's voor jouw organisatie (Gent)
	donderdag 25 april 18:30 ETION Jongeren - Bar@PFL - creatief ondernemen met Tim Van Aelst
	donderdag 25 april 18:30 Drijfveren tot participatief ondernemen Meer activiteiten

DEUTSCHLAND : AGP

	<p>Jahrestagung Mitarbeiterbeteiligung : Am 20. Mai 2019 findet am Firmensitz der Allianz Global Investors GmbH in Frankfurt am Main die Jahrestagung Mitarbeiterbeteiligung statt. Die bundesweit einzigartige Tagung informiert Unternehmen sowie Vertreter aus Politik, Verbänden und Gewerkschaften über Chancen und Möglichkeiten der finanziellen Teilhabe der Mitarbeiter an ihren Unternehmen</p>	
--	----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	--

Als Referenten und Impulsgeber werden u.a. der Geschäftsführer des Zentrums für die Liberale Moderne, Ralf Fücks, Prof. Dr. Timm Bönke von der FU Berlin, Armando Garcia Schmidt von der Bertelsmann Stiftung sowie die Politiker Danyal Bayaz vom Bündnis 90 / Die Grünen, der saarländische CDU-Landtagsabgeordneter Marc Speicher und die FDP Bundestagsabgeordnete Bettina Stark-Watzinger ihre Positionen und Sichtweisen einbringen. Für ihr beispielhaftes Mitarbeiterbeteiligungsprogramm wird im Rahmen der Tagung zudem die Wala Heilmittel GmbH mit den „AGP Sternen 2019“ ausgezeichnet. [>>Anmeldung und Programm](#)

Annual Day for EO : On May 20, 2019, the Annual General Meeting of Employee Participation will take place at the headquarters of Allianz Global Investors GmbH in Frankfurt am Main. The conference, which is unique in Germany, informs companies and representatives from politics, associations and trade unions about opportunities and opportunities for the financial participation of employees in their companies. As speakers and impetus u.a. the Managing Director of the Center for the Modern Liberals, Ralf Fücks, Prof. Dr. med. Timm Bönke from the FU Berlin, Armando Garcia Schmidt from the Bertelsmann Foundation and the politicians Danyal Bayaz from Alliance 90 / The Greens, the Saarland CDU Member of Parliament Marc memory and the FDP member of parliament Bettina Stark-Watzinger bring their positions and views. For their exemplary employee participation program, Wala Heilmittel GmbH will also receive the "AGP Stars 2019" at the conference.

>> [Registration and program](#)

Jour de l'AS : Le 20 mai 2019, l'assemblée générale annuelle de la participation des employés se tiendra au siège de la société Allianz Global Investors GmbH à Francfort-sur-le-Main. Cette conférence, unique en Allemagne, informe les entreprises et les représentants du monde politique, des associations et des syndicats des opportunités en matière de participation financière des salariés

dans leurs entreprises. Parmi les orateurs et acteurs importants, interviendront notamment le directeur général du Centre pour les libéraux modernes, Ralf Fücks, Prof. Dr. med. Timm Bönke de la FU Berlin, Armando Garcia Schmidt de la Fondation Bertelsmann et les hommes politiques Danyal Bayaz de Alliance 90 / Les Verts, le député de la Sarre CDU, Marc memory, et la députée du FDP Bettina Stark-Watzinger qui apporteront leurs points de vue et leurs opinions. La société Wala Heilmittel GmbH recevra à cette occasion le "AGP Stars 2019" pour son programme de participation exemplaire des employés à la conférence. >> [Inscription et programme](#)

EUROPE : ESMA

EU financial regulators highlight risks of a no-deal Brexit and asset price volatility : The European Union's (EU) banking, insurance, pensions and securities sectors continue to face a range of risks, the latest report on "[Risks and Vulnerabilities in the EU Financial System](#)" published today by the Joint Committee of the European Supervisory Authorities (ESAs) shows. The 2019 Spring ESAs' report highlights the following risks as potential sources of instability:

- Uncertainties around the terms of the United Kingdom's withdrawal from the European Union.
- Further repricing of risk premia and asset price volatility, which could be aggravated in conjunction with a less favourable macro-economic environment and the materialisation of a no-deal Brexit scenario.

[More ...](#)

Les régulateurs financiers de l'Union Européenne mettent en lumière les risques d'un Brexit sans accord et la volatilité de la valeur des actifs : le dernier rapport sur » [les risques et la vulnérabilité du système financier européen](#) » qui vient d'être publié par le Comité des superviseurs européens montre que les secteurs de la banque, de l'assurance des retraites et des valeurs mobilières continuent de rencontrer une quantité de risques.


Le rapport du printemps 2019 met l'accent sur les risques suivants comme causes possible d'instabilité :

- *incertitude quant aux termes dans lesquels le Royaume-Uni quittera l'Union Européenne*
- *recrudescence des risques et de la volatilité des valorisations d'actifs qui pourrait s'aggraver du fait d'un environnement macro-économique moins favorable en cas de scénario d'un Brexit sans accord. ([Plus...](#))*

FRANCE : F2IC (Fédération des Investisseurs Individuels et Clubs d'Investissement)

[Nouveau Webzine de la Fédération](#)

NETHERLANDS : SNPI

	Donnerdag 4 juli 2019	Oriëntatie workshop in Utrecht	Lees meer
-------------------------------------------------------------------------------------	-----------------------	--------------------------------	---------------------------

Publikatie : 3 eenvoudige stappen naar persoonsaandelen :
In deze uitgebreide brochure beschrijven wij hoe je in 3 stappen medewerkersparticipatie kunt regelen:
Kies een rechtsvorm, Kies een participatievorm, Kies een implementatievorm

[Vraag de brochure an](#)



Publication: 3 simple steps to personal shares:

In this extensive brochure we describe how you can arrange employee participation in 3 steps: Choose a legal form, choose a participation form, choose an implementation form

[Request the brochure](#)

Publication : 3 étapes simples pour des actions personnelles:


Dans cette brochure détaillée, nous décrivons comment organiser la participation des employés en 3 étapes: Choisir une forme juridique, choisir une formule de participation, choisir une formule de mise en œuvre [Demander la brochure](#)

UK :

EOA

	<p>Upcoming Events</p> <ol style="list-style-type: none">1. EOA Q2 North Regional Network Meeting – BDO, Manchester 06 June 2019 @ 10:30 am - 2:30 pm2. EOA Q2 South West Regional Network Meeting – TLT, Bristol 11 June 2019 @ 10:30 am - 2:30 pm3. EOA Q2 South East Regional Network Meeting – Grant Thornton, London 11 June 2019 @ 3:30 pm - 7:00 pm4. EOA Q2 Midlands Regional Network Meeting – RSM, Leicester 12 June 2019 @ 10:30 am - 2:30 pm5. EOA Summer Dinner 2019 13 June 2019 @ 6:45 pm - 10:00 pm <p>View All Events</p>
-----------------------------------------------------------------------------------	-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

PROSHARE :

	<p>Upcoming events</p> <ul style="list-style-type: none">• Cyber Security Webinar – Protecting You & Your Employees - 30 April 2019• SAYE & SIP Results Panel Discussion - Wednesday 17 July 2019 - online bookings will open soon• Jersey Summit - Thursday 5 September 2019 - online bookings will open soon• Annual Conference - Thursday 3 October 2019 - online bookings will open soon
------------------------------------------------------------------------------------	----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

USA

NCEO :

The NCEO's 2018 Annual Report : n 2018, the NCEO hosted a record-setting conference, expanded its outreach, and hired some new people. Our research includes new results on the impact of employee ownership on employee economic well-being, and specifically on distressed communities, as well as our ongoing research on investigations by the Department of Labor into ESOPs. Anchored by our annual conference and the Fall ESOP Forum, the NCEO's in-person and online events provided over 48,000 person-hours of education. With the support of our more than 3,300 members, the NCEO invested heavily in its future during 2018: members will be seeing the benefits of those investments throughout 2019. [The 2018 annual report](#) (PDF) is online.

Le rapport annuel 2018 de NCEO : en 2018, NCEO a organisé une conférence qui a battu tous les records, a développé son influence et recruté de nouveaux employés. Notre recherche a abouti à de nouveaux résultats concernant l'impact de l'actionariat salarié sur le bien-être économique des employés et plus spécifiquement dans les communautés défavorisées. Mais nous avons aussi continué à suivre les études du ministère du travail sur les ESOP. Autour de notre conférence annuelle et du Fall ESOP Forum, le événements organisés par NCEO physiquement ou en ligne ont représenté 48000 heures/hommes de formation. Avec l'aide de ses plus que 3300 membres, NCEO a investi beaucoup pour son futur, en 2018 : nos membres verront les bénéfices de ces investissements tout au long de 2019. [Le rapport 2018 \(en PDF\) est sur notre site.](#)

Texas Bill Would Provide ESOP Contracting Preference, Establish State Employee Ownership Center : Bills in each house of the Texas legislature would provide the most comprehensive state effort yet on employee ownership. [\[More...\]](#)

La Loi Texane donnerait sa préférence à la conclusion d'ESOPs, Establish State Employee Ownership Center : les textes émis dans toutes les juridictions texanes offriraient l'effort local le plus complet du moment sur l'actionnariat salarié ([Plus ...](#))

Colorado State Government Creates Employee Ownership Commission : A [March 22 article](#) in the Denver Post noted that Colorado Governor Jared Polis (D) is working to promote employee ownership in Colorado. He is creating an Employee Ownership Commission that will be housed within the Office of Economic Development and International Trade (OEDIT) and will be responsible for advancing employee ownership statewide. It will be responsible for helping develop a strategic plan, which may include additional legislative recommendations. The Rocky Mountain Employee Ownership Center will be a part of the state commission. OEDIT will have two employees whose main responsibilities will include employee ownership.


John Kovacs, program analyst for the state's Employee Ownership Commission, told the Denver Post, "we are looking to make Colorado the Delaware of employee ownership."

Two years ago the state legislature approved a fund that can provide loans up to \$10,000 to companies to help cover the cost of accounting and legal services involved with forming an ESOP or a worker cooperative.

Le gouvernement de l'Etat du Colorado crée une commission de l'Actionnariat salarié : dans un [article du 22mars](#) du Denver Post il est écrit que le Gouverneur du Colorado, Jared Polls (démocrate) est en train de promouvoir l'actionnariat salarié dans le Colorado. Il crée une commission adhoc à l'intérieur de l'Office du Développement Economique et du Commerce International (OEDIT), chargée de l'extension de l'actionnariat salarié dans tout l'Etat. Elle sera responsable de l'élaboration d'un plan stratégique, qui pourra contenir des recommandations législatives complémentaires. Le Rocky Mountain Employee Ownership Center fera partie de la Commission. L'OEDIT va avoir deux employés dont les principales tâches comprendront l'actionnariat salarié.

John Kovacks, analyste pour cette Commission a dit au Denver Post : « nous voulons faire du Colorado le Delaware de l'actionnariat salarié ».

Il y a deux ans les autorités de l'Etat ont approuvé la création d'un fond qui peut offrir des prêts d'un montant pouvant atteindre 10000\$ à des sociétés pour couvrir les frais comptables et juridiques encourus lors de la création d'un ESOP ou d'une coopérative ouvrière.

	<p>The Fall ESOP Forum Salt Lake City, UT, September 17-18, 2019 (preconference on September 16)</p> <p>Both experienced attendees and newcomers will leave the Fall ESOP Forum better informed and better prepared to evaluate and implement the next steps for their companies. With 48 sessions in 12 timeslots, attendees can get a well-rounded introduction to all aspects of ESOPs, or they can dig deep on specific issues, from governance to sustainability to communications.</p>
-------------------------------------------------------------------------------------	------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

